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Protokół 

LV sesji Rady Miejskiej w Nowem 

w dniu 22 lutego 2023 roku w godz. 1300 – 1528 

w Urzędzie Gminy w Nowem 
 

Sesja odbyła się w Urzędzie Gminy w Nowem (sala posiedzeń). 

LV sesję otworzyła Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej w Nowem Małgorzata Murawska, 

która jednocześnie przewodniczyła obradom, ze względu na nieobecność Przewodniczącego 

Rady Marka Słomińskiego. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej powitała radnych oraz Pana Burmistrza wraz ze 

współpracownikami (obecni: Skarbnik Gminy Jerzy Wotkowski, Kierownik MGOPS Arleta 

Maliszewska, Kierownik Referatu Inwestycji, Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska 

Ariel Gutowski, Inspektor ds. gospodarki odpadami i gospodarki mieszkaniowej Rafał 

Ścisłowski, Inspektor ds. obronnych i zarządzania kryzysowego Jarosław Chabowski), 

Prezesa Zarządu Przedsiębiorstwa Usług Miejskich w Nowem Cezarego Balewskiego) oraz 

Sołtysów. 

 

Wiceprzewodnicząca pogratulowała wyboru na Prezesa Zarządu Przedsiębiorstwa Usług 

Miejskich w Nowem. Komisja Polityki Gospodarczej, Finansów, Ochrony Środowiska                     

i Rolnictwa odbyła już spotkanie z Prezesem, podczas którego nakreślił założenia polityki, 

którą zamierza prowadzić w Przedsiębiorstwie Usług Miejskich. Jeżeli Prezes będzie 

uczestniczył w sesji, radnym będzie miło, jednak przed sesją Prezes deklarował, że bardzo 

nasilone obowiązki zawodowe nie będą temu sprzyjać.  

 

Prezes Zarządu Przedsiębiorstwa Usług Miejskich w Nowem Cezary Balewski – 

podziękował za gratulacje. Kolejno poinformował, że od 1 grudnia 2022 r. pełni funkcję 

Prezesa Przedsiębiorstwa Usług Miejskich. Uważa że wiele szczegółów powiedział, będąc 

zaproszonym na komisję, za co jeszcze raz podziękował Wiceprzewodniczącej. Podczas 

spotkania przedstawił wiele spraw, ale też się dowiedział o wielu rzeczach. Do niektórych 

odniósł się od razu, do niektórych odnosi się z dnia na dzień m.in. dzisiaj, ponieważ za 

sprawą Państwa Radnych przyspiesza tempo swoich prac. Dzisiaj najprawdopodobniej 

podpiszę umowy odnośnie fotowoltaiki w 4 miejscach, czyli Przedsiębiorstwie na placu 

Świętego Rocha, oczyszczalni ścieków w Trylu i SUW Bochlin. Prezes chciałby zaapelować 

o relacje między Prezesem a radnymi. Nie wyobraża sobie, aby były to złe relacje. Biuro 

Prezesa jest otwarte. Jeżeli tylko jest w firmie, nie ma jakichś innych gości zaproszonych, nie 

negocjuje ani nie załatwia niczego, jego drzwi są otwarte. Zaprasza do spotkań, do rozmów, 

do przekazywania jakichś uwag, informacji, wiadomości. Prezes zapewnił, że jest otwartym 

człowiekiem. Relacje z radnymi są dla niego priorytetem. Państwo radni są reprezentantami 

tej gminy i Prezes sobie inaczej nie wyobraża, żeby te relacje nie odżyły, nie ożyły i były 

negatywne. Muszą być pozytywne. Prezes zaapelował, żeby wszelkie sprawy i informacje do 

niego docierały, żeby nie pisać na portalach np. Facebooku czy Naszej Klasie. Prezes 

chciałby, aby radni umożliwili mu pracę oraz dali argumenty. Zrobi wszystko, aby sprawy 

negatywne natychmiast były usuwane, tylko w możliwym czasie. Prezes przeprosił, że nie 

będzie uczestniczył w dzisiejszej sesji, ale ma nadzieję, że Pani Przewodnicząca wybaczy to               

i zaprosi go na kolejną sesję. Wówczas z pewnością znajdzie czas, żeby tutaj być i z radnymi 

jeszcze ewentualnie porozmawiać. Zaprasza do spotkań. Prezes zapewnił, że zrobi wszystko, 

żeby o Przedsiębiorstwie Usług Miejskich - firmie samorządowej Gminy Nowe, mówiło się 

tylko dobrze.  
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Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Małgorzata Murawska – „Dziękuję bardzo, panie 

Prezesie. My również liczymy na bardzo owocną, dobrą współpracę z panem,                                     

z Przedsiębiorstwem Usług Miejskich. Nie wyobrażamy sobie, żeby mogło być inaczej.                       

I życzymy wszystkiego dobrego.”  

 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej poinformowała, że obrady są transmitowane na żywo. 

Na podstawie art. 13 Rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 z dnia 

27 kwietnia 2016 r. w sprawie ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych 

osobowych i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 

95/46/WE (ogólne rozporządzenie o ochronie danych), publ. Dz. Urz. UE L Nr 119, s. 1 

informujemy, iż: 

Administratorem danych osobowych jest Gmina Nowe reprezentowana przez Burmistrza 

Nowego,  Plac św. Rocha 5,  86-170 Nowe, tel.: 52 333 72 10, adres e- mail: 

nowe@gminanowe.pl 

Podstawą prawną przetwarzania danych osobowych w związku z transmisja sesji jest art. 6 

ust. 1 lit c i e RODO w związku z przepisami ustawy dnia z dnia 8 marca 1990 r. o 

samorządzie gminnym. 

Dane nie będą przekazywane poza Europejski Obszar Gospodarczy (obejmujący Unię 

Europejską, Norwegię, Liechtenstein i Islandię). 

Dane osobowe będą ujawniane uprawnionym przez Administratora pracownikom Urzędu. 

Odbiorcami danych będą podmioty uprawnione na podstawie przepisów prawa, podmioty 

które na podstawie zawartych umów przetwarzają dane osobowe w imieniu Administratora 

zapewniające usługę hostingu i transmisji sesji,  a także osoby trzecie w związku z tym, iż 

nagranie stanowi informację publiczną. 

Pełna treść klauzuli informacyjnej udostępniana jest  na stronie Biuletynu Informacji 

Publicznej Urzędu Miasta zakładka: ORGANY>RADA MIEJSKA> TRANSMISJA SESJI 

RADY MIEJSKIEJ I SESJE ARCHIWALNE  oraz na drzwiach Sali obrad. 

Informuję radnych oraz innych uczestników sesji o obowiązkach w zakresie nieujawniania, 

bez uzasadnionej potrzeby, danych osobowych osób niebędących funkcjonariuszami 

publicznymi, niepełniącymi funkcji publicznej, ani niezwiązanymi z tą funkcją. 

 

Wiceprzewodnicząca stwierdziła, że w sesji uczestniczy 11 członków Rady (nieobecni radni: 

Janusz Guzman, Marek Słomiński, Zbigniew Sikora i Aleksandra Janeczek), co stanowi 

kworum, przy którym Rada może podejmować prawomocne decyzje.  

 

Radny Zbigniew Sikora przybył na sesję o godz. 1345. Od tego momentu w sesji uczestniczyło 

12 radnych. 

 

Podczas przerwy w obradach o godz. 1412 sesję opuścił radny Sławomir Grzemski. Od tego 

momentu w sesji uczestniczyło 11 radnych. 

 

Sekretarzem obrad Wiceprzewodnicząca wyznaczyła radnego Wojciecha Kościńskiego. 

Sesję protokołowała Joanna Szaga-Kląskała. 

 

W związku z brakiem uwag, wniosków i zastrzeżeń do protokołu LIII sesji Rady Miejskiej,  

został on jednomyślnie przyjęty bez odczytywania. 

Raport z elektronicznego głosowania znajduje się w załączniku do protokołu. 
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W związku z brakiem uwag, wniosków i zastrzeżeń do protokołu LIV nadzwyczajnej sesji 

Rady Miejskiej, został on jednomyślnie przyjęty bez odczytywania. 

Raport z elektronicznego głosowania znajduje się w załączniku do protokołu. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady odczytała porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji: 

    a) powitanie,  

    b) stwierdzenie kworum, 

    c) wyznaczenie sekretarza obrad, 

    d) przyjęcie protokołów poprzednich sesji, 

    e) przedstawienie porządku obrad. 

2. Informacja Burmistrza o podejmowanych działaniach między sesjami. 

3. Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Miejskiej w Nowem za IV kwartał 2022 roku. 

4. Sprawozdanie Burmistrza Nowego z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na    

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę 

Nowe w 2022 roku. 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

- wyrażenia woli zawarcia porozumienia z Gminą Gniew w zakresie powierzenia Gminie 

Gniew organizacji publicznego transportu zbiorowego, 

- zmieniająca Uchwałę Nr XLI/264/2022 Rady Miejskiej w Nowem z dnia 2 lutego 2022 r. 

w sprawie ustalenia cen i opłat za usługi przewozu oraz sposobu ustalania wysokości opłat 

dodatkowych z tytułu przewozu osób, zabranych ze sobą do przewozu rzeczy i zwierząt oraz 

wysokości opłaty manipulacyjnej w publicznym transporcie zbiorowym, których 

organizatorem jest Gmina Nowe, 

- wyrażenie zgody na zamianę nieruchomości, 

- zmieniająca uchwałę w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

korzystania z pomocy społecznej przez osoby objęte rządowym programem „Posiłek w szkole 

i w domu” na lata 2019-2023, 

- przyjęcia Programu Osłonowego „Opaska dla Seniora Gminy Nowe”, 

- zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2023-2026, 

- regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Nowe, 

- określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy nie są 

zobowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz 

gminy, za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników 

bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych, 

- wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi od właścicieli 

nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy oraz ustalenia stawki tej opłaty, 

- ustalenia ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla 

nieruchomości, na których znajdują się domki letniskowe lub innych nieruchomości 

wykorzystywanych na cele rekreacyjno-wypoczynkowe, położonych na terenie Gminy Nowe, 

- zmieniająca budżet Gminy Nowe na rok 2023, 

- zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowe na lata 2023-2039, 

- ustalenia diet radnych, 

- przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej. 

6. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 

   7. Zakończenie sesji. 
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Do przedstawionego porządku obrad nie zgłoszono uwag ani propozycji zmian. 

 

Ad.2/ Informacja Burmistrza o podejmowanych działaniach między sesjami 

 

Burmistrz Nowego Czesław Woliński poinformował, że między sesjami były prowadzone 

następujące działania: 

 

21 – 22  grudnia 2022 r. – wigilie w jednostkach gminnych, 

22 grudnia 2022 r.       – spotkanie z Konserwatorem Zabytków, 

              – zebranie wspólnoty przy ul. Bydgoska 26; 

26 grudnia 2022 r. – Alarm OSP Nowe - uszkodzony budynek mieszkalny                          

w Rychławie 19. Uczestniczył Inspektor ds. obronnych                             

i zarządzania kryzysowego Jarosław Chabowski. Zawaliła się część 

dachowa. Budynek na tę chwilę nie nadaje się do zamieszkania; 

28 grudnia 2022 r.  – złożenie wniosku do Narodowego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej o otrzymanie dofinansowania              

w ramach Programu Priorytetowego „Ciepłe Mieszkanie”. 

 

29 grudnia 2022 r.  – podpisanie umowy aneksowej z Urzędem Marszałkowskim dot. 

dofinansowania zakończonego zadania dotyczącego budowy 

przedszkola; 

– rozliczenie inwestycji pn.”Budowa przedszkola samorządowego                

w Nowem wraz z wyposażeniem” – otrzymanie pozostałej części 

dofinansowania – 601 598,72 zł; 

– rozliczenie inwestycji pn. „Rewitalizacja Filii Centrum Kultury                   

w Rychławie”, kwota dofinansowania – 945 285,79 zł; 

 

30 grudnia 2022 r.  – podpisanie umowy BS Nowe na obsługę bankową na 2023 rok, 

- podpisanie umowy na dowozy autobusowe z PKS Grudziądz na 

2023 rok oraz podpisanie porozumienia z Gminą Warlubie dot. 

przewozów autobusowych, 

– podpisanie umowy z Przedsiębiorstwem Usług Miejskich Sp.                 

z o.o. z Nowego na usługę odbioru i zagospodarowania stałych 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 

zamieszkałych, położonych na terenie Gminy Nowe, na kwotę 

2 630 048,40 zł. Termin wykonania zamówienia do 31.12.2023 r.; 
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– podpisanie umowy na utworzenie i prowadzenie na terenie Gminy 

Nowe Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych 

(PSZOK) wraz z zagospodarowaniem odpadów komunalnych 

pochodzących z PSZOK  z Przedsiębiorstwem Usług Miejskich Sp. 

z o.o. z Nowego na kwotę 435 366,47 zł. Termin wykonania - do 

31.12.2023 r.  

2 stycznia 2023 r.  – podpisanie porozumienia dot. przewozów autobusowych                 

z Gminą Dragacz, 

– narada dot. budowy żłobka; 

3 stycznia 2023 r.  – podpisanie umowy dot. dostawy na „Zakup paliw do samochodów 

służbowych w systemie sprzedaży bezgotówkowej” – umowa 

została zawarta z PKN ORLEN z Płocka, do 31.12.2024 r., na 

kwotę 414 900,00 zł brutto; 

 

5 stycznia 2023 r.        – narada dot. budowy sali gimnastycznej,  

 - spotkanie z Naczelnikiem Ruchu Drogowego Policji                      

w   Świeciu dot. oznakowania Al. 3 Maja i parkingu przedszkola. Radni 

zgłaszali ten problem. Dotyczył on faktu, że autobusy nie mogły 

zatrzymywać się, ponieważ policja zwracała na to uwagę. Ustalono, że 

pod znakiem „zakaz zatrzymywania” umieszczona zostanie druga: „nie 

dotyczy busów i autobusów szkolnych”, co zostało uczynione. Nie było 

informacji, aby po zawieszeniu drugiej tabliczki policja zwracała na to 

uwagę. Drugi temat dotyczył parkingu przy przedszkolu. W większości 

jest on zajmowany przez mieszkańców os. 700 – lecia. Wiadomo, że 

auta muszą gdzieś stać, nie jest to bezpośrednie zagrożenie, tak jak przy 

ulicy. Głównym problemem jest fakt, że rodzice dzieci dowożących              

i odbierających je, szczególnie rano mieli problem, aby swobodnie 

dojechać na parking. Po rozmowie z Prezesem Spółdzielni oraz                    

z mieszkańcami nie ma już większego problemu. Jest miejsce dla 

rodziców, aby mogli swobodnie zaparkować samochód. Parking jest 

duży, istnieje możliwość parkowania aż pod ścieżką pieszo – 

rowerową. W soboty i niedziele auta mogą stać na parkingu 

przedszkola. Lepiej tam, niż miałyby blokować ulice. Takie jest 

stanowisko Burmistrza, podzielił je Inspektor. Policja również o tym 

wie. Gdyby były jakieś sygnały, Burmistrz będzie je wyjaśniał; 

 

9 stycznia 2023 r.  – Wideokonferencja Wojewody Kujawsko - Pomorskiego dot. 

dystrybucji węgla. Realizujemy czwarte zamówienie węgla poprzez 

Przedsiębiorstwo Usług Miejskich. Funkcjonuje to prawidłowo                       
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i sprawnie. Jest spora grupa mieszkańców, którzy odmawiają węgla. 

Zdarza się, że obsługiwane są osoby, które złożyły wniosek np. tydzień 

wcześniej. Coraz częściej słychać, że ekogroszek czy orzech można 

kupić w granicach od 1850 do 2200 zł. Gmina sprzedaje ekogroszek               

i orzech w cenie 2000 zł. Jeżeli nie będzie zainteresowania,                           

a zamówiony węgiel zostanie rozdystrybuowany, kolejnej partii nie 

będziemy domawiać. Uwagi i sugestie można zgłaszać do Burmistrza, 

będzie informował, 

 – podpisanie umowy na „Usługę polegająca na bieżącym utrzymaniu     

dróg na terenie Gminy Nowe w 2023 r.” z firmą „Żana” Usługi 

Przewozowe Kamil Gburczyk z Warlubia, na kwotę 242 248,50 zł. Termin 

wykonania zadania - 31.12.2023 r; 

 

10 stycznia 2023 r.  – spotkanie w Urzędzie Wojewódzkim w Bydgoszczy z Wojewodą               

i BGK dotyczące Programu Ochrony Zabytków (uczestniczył Z-ca 

Burmistrza Zbigniew Lorkowski); 

 

12 stycznia 2023 r.  – podpisanie umowy z firmą Koga Grudziądz – remont dwóch 

mieszkań,  ul. Gdańska 7, 

– nadzwyczajna Sesja Rady Miasta, 

 – została zawarta umowa z Firmą Projektowo – Wykonawczą 

„OBIEKT” Gabriela Sala z Grudziądza na wykonanie remontu 2 lokali 

na ul. Gdańskiej 7 w Nowem. Wartość umowy 68 000,00 zł brutto;  

 

13 stycznia 2023 r.  - narada z kierownikami jednostek gminnych dot. oszczędności energii 

elektrycznej. Na wójtach burmistrzach i prezydentach ciąży obowiązek 

oszczędności energii – do 10%. Podjęto pewne działania. Przy 

rozliczeniu okaże się, czy skuteczne;  

14 stycznia 2023 r.    – spotkanie w WDK Bochlin, 60 – lecie istnienia KGW Bochlin; 

16 – 20 stycznia 2023 r. – Burmistrz przebywał na urlopie  

16 stycznia 2023 r.    – konferencja otwierająca Program Fundusze Europejskie dla Pomorza            

i Kujaw na lata 2021- 2027 (uczestniczył Z-ca Burmistrza Zbigniew 

Lorkowski). 

19 stycznia 2023 r.  – LGD Świecie – Konsultacje i spotkanie organizacji pozarządowych 

na lata 2021-2027; 

24 stycznia 2023 r.  - apel w SP nr 2  - „Powrót Nowego do Macierzy”. 
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28 stycznia 2023 r.  - otrzymano wstępną promesę na realizację inwestycji pn. 

„Modernizacja Gminnej Oczyszczalni Ścieków w miejscowości Tryl”  

z Rządowego Funduszu Polski Ład – Program Inwestycji 

Strategicznych na kwotę 2 327 500,00 zł. Po 3 przetargach, które były 

wysokie, dostaliśmy zgodę  na uszczuplenie kosztorysu. Na tej 

podstawie, po kolejnej wycenie, ogłosimy przetarg; 

30 stycznia 2023 r.  – ogłoszenie postępowania na zamówienie publiczne w trybie 

podstawowym bez negocjacji na wykonanie zadania pn. „BUDOWA 

TRZECH LOKALI MIESZKALNYCH DLA OSÓB 

NIEPEŁNOSPRAWNYCH W FORMULE „ZAPROJEKTUJ                       

I WYBUDUJ”. W dniu 21.02.2023 r. nastąpiło otwarcie ofert.                          

W przedmiotowym postępowaniu wpłynęły 3 oferty. Obecnie trwa 

weryfikacja złożonych ofert. W ramach rządowego projektu 

Opracowanie i Pilotażowe Wdrożenie Mechanizmów i Planów 

Deinstytucjonalizacji Usług Społecznych, którego głównym celem jest 

opracowanie i wdrożenie lokalnych planów deinstytucjonalizacji usług 

społecznych w 20 gminach zostały w formie konkursu grantowego 

wybrane jednostki samorządu terytorialnego, w tym nasza gmina. 

Projekt realizowany jest w ramach programu operacyjnego Wiedza, 

Edukacja i Rozwój 2014-2020 oś priorytetowa II  Efektywne polityki 

publiczne dla rynku pracy i gospodarki edukacji. Na realizację całego 

projektu otrzymaliśmy w listopadzie 2022 roku grant w wysokości  

1 590 400 zł, który do budżetu Gminy był wprowadzony na sesji Rady 

Miejskiej w dniu 26 października 2022 roku. W ramach projektu 

kończymy remont 2 lokali mieszkalnych z zasobu Gminy na ulicy 

Gdańskiej 7 oraz ogłosiliśmy przetarg na budowę 3 lokali mieszkalnych 

dla osób z niepełnosprawnościami w formie - zaprojektuj i wybuduj. 

Przetarg został zakończony wczoraj, wpłynęły 3 oferty na kwoty 

wyższe niż 560 000 zł. Pierwsza kwota to 869 000 zł. Druga 864 000 zł  

i trzecia 980 000 zł. W ramach projektu możemy na ten cel przeznaczyć 

tylko 560 000 zł, dlatego wystąpiliśmy do Ministra Rodziny i Polityki 

Społecznej z wnioskiem w sprawie wprowadzenia zmiany w działaniu 

pod nazwą „Utworzenie 3 lokali mieszkalnych na realizację zadań                 

z zakresu pomocy społecznej z zaburzenia psychicznymi przewlekle 

chorych, które opuściły całodobowe instytucje opieki lub oczekujących 

na umieszczenie w DPS wraz z koszykiem świadczeń”. Zgodnie                   

z wnioskiem miały zostać wydane 3 lokale mieszkalne na gminnej 

działce, jednak wobec braku wykonawcy, którego oferta mieściłaby się 

w żądanej kwocie lub jej wysokość uniemożliwiałaby częściową 

partycypację gminy, zmuszeni jesteśmy wnioskować właśnie o zmianę 

treści zadań pod nazwą „Zakup i remont albo przebudowa 1 lub 2 

nieruchomości”, które są dostosowane do potrzeb 3 osób 

niesamodzielnych oczekujących na umieszczenie w tych 

pomieszczeniach. Pozostałe zadania w ramach tego projektu i dalsze 

działania są o charakterze miękkim. Realizuje je Miejsko – Gminny 

Ośrodek Pomocy Społecznej. 
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31 stycznia 2023 r.  – narada dot. budowy żłobka, 

– narada dot. budowy schód, 

– podpisanie umowy dot. wykonania wodociągu łączącego Bochlin                

z Nowem, 

– spotkanie w ODR Minikowo dot. funkcjonowania GSW (uczestniczył 

pracownik Leszek Cejrowski oraz Wiceprezes Gminnej Spółki Wodnej 

Zofia Krupa); 

2 lutego 2023 r.   –  narada budowy – sala  byłego gimnazjum (obecnie Szkoły 

Podstawowej nr 2 w Nowem); 

3 lutego 2023 r.   –  spotkanie w Wojewódzkim Zarządzie Dróg w Bydgoszczy dotyczące 

przebudowy drogi wojewódzkiej nr 377 Nowe - Milewko. Droga ta ma 

tzw. „wojskowy” charakter. Były 3 wersje przebudowy. Pierwsza 

wersja - w Nowem, przed Jeziorem Czarownic, druga – między 

osiedlem PGR, trzecia – za Osiedlem PGRowskim, tzw. bypass. Jeśli 

radni zechcą, na następnej sesji Burmistrz przedstawi grafikę tych 

projektów. Wybrano wariant trzeci, czyli droga będzie prowadzić od 

drogi E91, za działkami popegeerowskimi, przez pola i wyjdzie przed 

budynkiem, za naszym jeziorem. Planowane jest rozpoczęcie budowy 

na lata 2027 – 2028; 

08 lutego 2023 r.  – złożenie wniosku do Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg w celu 

otrzymania dofinansowania na zadanie polegające na remoncie drogi 

gminnej - ul. Garbuzy w miejscowości Nowe; 

10 lutego 2023 r.   – Dzień Kociewski, 

– otrzymano dofinansowanie z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg na 

2 zadania: „Budowa ulicy Długie Ogrody w Nowem, droga gminna,             

w kwocie 336 350,00 zł, oraz „Budowa drogi dojazdowej do gruntów 

rolnych w technologii nawierzchni bitumicznej w Rychławie na działce 

nr 184/ etap II” w kwocie 145 557,00 zł. Burmistrz razem ze 

Skarbnikiem poszukają środków na wkład własny i wówczas zostanie 

ogłoszony przetarg. ul. Długie Ogrody z ul. Wiatraczną stanowią tzw. 

bypass. Mowa o drodze przy ostatnim bloku, obecnie jest tam część 

chodnika. Zostanie tam wykonana pieszo jezdnia,  

– ogłoszenie postępowania w trybie podstawowym bez negocjacji 

„Modernizacja pomieszczeń Urzędu Gminy w Nowem”. Otwarcie ofert 

planowane jest na 27.02.2023 r. Dotyczy to pomieszczeń w górnej 

części Urzędu, mieszkała tam wcześniej sprzątaczka. Postanowiono 

przeznaczyć je na pomieszczenia biurowe. Nie mamy dużo wolnych 

pomieszczeń, będzie możliwość swobodnej pracy, 
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– ogłoszenie postępowania w trybie podstawowym bez negocjacji na 

„Dostawy w ramach grantu Cyfrowa Gmina dla Gminy Nowe” - 

dostawa sprzętu i oprogramowania informatycznego dla użytkowników 

końcowych oraz dostawa sprzętu i oprogramowania informatycznego 

na potrzeby serwerowni”. Otwarcie ofert nastąpiło w dniu 21.02.2023 

r., wpłynęło 10 ofert, obecnie oferty są w trakcie weryfikacji, 

11 lutego 2023 r.   – Walne Zebranie OSP Nowe. Z funkcji Prezesa zrezygnował Pan 

Jarosław Steinborn. Jego obowiązki objął Pan Patryk Pater. Rezygnacja 

Prezesa związana jest ze stanem zdrowia, 

 

13 lutego 2023 r.   – Spotkanie z posłem na Sejm RP Panią Ewą Kozanecką. Głównym 

tematem było podsumowanie Polskiego Ładu, z którego Gmina Nowe 

otrzymała dofinansowanie, 

16 lutego 2023 r.  – ogłoszenie postępowania w trybie podstawowym bez negocjacji na 

zadanie pn.” Modernizacja Gminnej Oczyszczalni Ścieków                          

w miejscowości Tryl”. Planowany termin otwarcia ofert przypada na 

dzień 06.03.2023 r.; 

22 lutego 2023 r.  - spotkanie z odchodzącym na emeryturę Dyrektorem Zakładu 

Poprawczego Nowem. Współpraca trwała prawie 3 lata. 

Pytania: brak 

 

Ad. 3 / Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Miejskiej w Nowem za IV kwartał 2022 roku. 

 

Sprawozdanie przedstawił Burmistrz Nowego Czesław Woliński, który poinformował, że             

pierwsza część sprawozdania tabelarycznego, które radni otrzymali z materiałami na sesję, 

dotyczy uchwał podjętych w poprzednich okresach sprawozdawczych.  

W stosunku do poprzedniego sprawozdania nastąpiła zmiana w realizacji następujących 

uchwał: 

- Uchwała nr XLV/283/22 z 25 maja 2022 r. w sprawie przeznaczenia do sprzedaży 

nieruchomości położonej w Nowem przy ul. Długiej 4 – 24 listopada 2022 roku odbył się 

drugi przetarg – bez rozstrzygnięcia.  

- Uchwała nr XLV/286/22 z 25 maja 2022 r. w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie przez 

Gminę Nowe wkładu niepieniężnego do spółki została zrealizowana. Wkłady zostały 

wniesione. 

- Uchwała nr XLVI/298/22 z 28 czerwca 2022 r. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

działki gruntu nr 75/5 położonej w miejscowości Twarda Góra została zrealizowana. Działkę 

sprzedano 19 grudnia 2022 roku. 

 

Kolejna część sprawozdania dotyczy uchwał podjętych w czwartym kwartale 2022 roku: 
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- Uchwała  nr XLIX/312/22 z 5 października 2022 r. w sprawie zatwierdzenia wniosku                   

o wsparcie ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie 

objęcia udziałów w istniejącej Społecznej Inicjatywie Mieszkaniowej „KZN – Bydgoski”                   

z siedzibą w Inowrocławiu – jest w trakcie realizacji. Wniosek złożono 12 października 2022 

roku. 

- Uchwała nr LIII/333/22 z 20 grudnia 2022 roku w sprawie określenia zasad 

przeprowadzenia naboru wniosków o zawarcie umowy najmu lokali mieszkalnych 

znajdujących się w budynku wielolokalowym wybudowanym w Nowem, w ramach 

inwestycji realizowanej przez Społeczną Inicjatywę Mieszkaniową „KZN - Bydgoski” sp. 

z o.o. z siedzibą w Inowrocławiu, na zasadach określonych w ustawie z dnia 26 października 

1995 r. o społecznych formach rozwoju mieszkalnictwa – jest w trakcie realizacji. 

 

Pozostałe uchwały podjęte w czwartym kwartale 2022 roku zostały zrealizowane. Uchwały, 

które tego wymagały, zostały opublikowane w Dzienniku Urzędowym Województwa 

Kujawsko – Pomorskiego. 

 

Pytania: brak.   

 

Ad. 4 / Sprawozdanie Burmistrza Nowego z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na    

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę 

Nowe w 2022 roku. 

 

Sprawozdanie przedstawił Skarbnik Gminy Jerzy Wotkowski, który poinformował, że  

sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli w szkołach prowadzonych 

przez Gminę Nowe za rok 2022 służy do ustalenia ewentualnego zobowiązania Gminy do 

wypłaty tzw. dodatku uzupełniającego. W kolumnie w sekcji pierwszej tego sprawozdania 

mamy wyszczególnione stanowiska pracy nauczycieli wg stopni awansu zawodowego. Od 

1 września mamy 3 rodzaje tych stanowisk, to znaczy nauczyciel początkujący, nauczyciel 

mianowany i nauczyciel dyplomowany. Wcześniej były to 4 rodzaje stanowisk. Stanowisko 

nauczyciel początkujący powstało z połączenia 2 stanowisk nauczyciel stażysta i nauczyciel 

kontraktowy. W następnej kolumnie mamy określone średnie wynagrodzenie nauczycieli              

w ujęciu miesięcznym dla poszczególnych stanowisk. Są to wielkości określone w ustawie 

budżetowej. Ustawodawca uznał, że nauczyciele powinni na poszczególnych stopniach 

awansu zawodowego zarabiać nie mniej niż kwoty wymienione. W roku 2022 były to                     

3 okresy: od 1 stycznia, od 1 maja i od 1 września. Następna kolumna to średnia liczba etatów 

nauczycieli również w podziale na te 3 okresy, jakie rzeczywiście osiągnęła Gmina Nowe, 

czyli po prostu ilu w etatach zatrudniała nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu 

zawodowego. Następna kolumna to jest tzw. wynagrodzenie, nazwijmy to teoretyczne, jakie 

nauczyciele w sumie powinni zarobić, czyli mówiąc inaczej, teoretyczny fundusz płac za cały 

rok 2022. Wynika to z przemnożenia średniej liczby etatów i średniego wynagrodzenia 

ustalonego w ustawie budżetowej. Jak to wszystko przemnożymy                                                       

i podsumujemy, mamy przedstawione kwoty. Następna kolumna, wykazuje rzeczywiście 

poniesione wydatki na wynagrodzenia w Gminie Nowe w stosunku do tych nauczycieli,                     

o których mowa, czyli inaczej mówiąc, jest to rzeczywisty fundusz płac, jaki poniosła Gmina 

Nowe wg rodzajów składników wynagrodzenia, które są określone ustawowo i obejmuje to 

wynagrodzenie zasadnicze, dodatki za wysługę lat, motywacyjny, funkcyjny, w tym za 

wychowawstwo klasy, wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny 

obowiązkowych zastępstw, ewentualne nagrody, czyli mówiąc inaczej praktycznie cały 

fundusz płac. Porównujemy kolumnę jedenastą z kolumną dziesiątą. I od kolumny jedenastej 

odejmujemy kolumnę dziesiątą, czyli jest to kwota różnicy. Jeżeli ona przyjmuje wartość 
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dodatnią, oznacza to, że fundusz rzeczywisty płac był wyższy niż ten teoretyczny i nie ma 

obowiązków wypłaty dodatków uzupełniających. Jak widzimy we wszystkich kategoriach, 

stopniach awansu zawodowego jest wartość dodatnia, czyli gmina nie wypłaci dodatku 

uzupełniającego. To, że gmina nie płaci dodatku uzupełniającego, wynika z faktu, że 

nauczyciele pracują oprócz podstawowego swojego etatu, w godzinach ponadwymiarowych              

i godzinach obowiązkowych zastępstw, gdzieś w granicach koło 25%. Powoduje to, że wtedy 

nie ma zobowiązania wypłacenia dodatków uzupełniających.  

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Małgorzata Murawska - takie małe sprostowanie, 

nazwijmy to semantyczne. Panie Skarbniku, nie mówimy o stanowiskach, lecz stopniach 

awansu zawodowego. Nie ma to jednak  absolutnie wpływu na kwoty, które tutaj są zapisane.  

W trakcie wypowiedzi Skarbnika o godz. 1345 na sesję przybył Radny Zbigniew Sikora. Od 

tego momentu w sesji uczestniczyło 12 radnych. 

 

Pytania: brak.  

 

Ad 5 /  Podjęcie uchwał. 

 

1) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli zawarcia porozumienia z Gminą Gniew                        

w zakresie powierzenia Gminie Gniew organizacji publicznego transportu zbiorowego. 

Projekt uchwały, zgodnie z jej uzasadnieniem, przedstawił Inspektor ds. obronnych                      

i zarządzania kryzysowego Jarosław Chabowski, który poinformował, że autopoprawka 

została sporządzona w dniu wczorajszym. Związane jest to z faktem, że Gmina Gniew 

zmieniła nazwę linii autobusowej. Wcześniejsza nazwa linii to Nowe – Gniew. Obecnie – 

Gniew – Opalenie – Kolonia Ostrowicka – Pieniążkowo – Nowe – Kolonia Ostrowicka. Po 

ogłoszeniu przez Wojewodę Pomorskiego naboru wniosków w ramach Funduszu Rozwoju 

Przewozów Autobusowych o charakterze użyteczności publicznej, Gmina Gniew, realizując 

zadania z zakresu transportu zbiorowego, podjęła działania zmierzające do uruchomienia linii 

komunikacyjnej Gniew - Opalenie – Kolonia Ostrowicka – Pieniążkowo - Nowe - Kolonia 

Ostrowicka. Dnia 18 lipca 2019 roku weszła w życie ustawa o funduszu rozwoju przewozów 

autobusowych o charakterze użyteczności publicznej, która reguluje utworzenie                                

i funkcjonowanie funduszu oraz zasady dofinansowania z jego środków publicznego 

transportu zbiorowego, na utworzenie nowych linii autobusowych niebędących komunikacją 

miejską. Celem ustawy jest zapewnienie dostępności autobusowej dla terenów wykluczonych 

komunikacyjnie. Gmina Gniew w porozumieniu z Gminą Nowe, mając na uwadze 

przeciwdziałanie wykluczeniu transportowemu mieszkańców, przede wszystkim uczniów 

dojeżdżających do szkół średnich zlokalizowanych w Nowem, będzie składać wniosek                    

o objęcie dofinansowania linii Gniew - Opalenie - Kolonia Ostrowicka - Pieniążkowo - Nowe 

- Kolonia Ostrowicka. Jednym z obligatoryjnych warunków uzyskania dopłaty ze środków 

funduszu jest zawarcie porozumienia między Gminą Gniew, a Gminą Nowe. Na podpisanie 

takiego porozumienia zezwalają zapisy ustawy o publicznym transporcie zbiorowym oraz 

ustawy o samorządzie gminnym.  

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Małgorzata Murawska otworzyła dyskusję. 

Brak pytań i głosów indywidualnych ze strony radnych. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Małgorzata Murawska zamknęła dyskusję. 
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Opinia komisji: 

Przewodnicząca Komisji Polityki Gospodarczej, Finansów, Ochrony Środowiska  

i Rolnictwa Danuta Zielińska poinformowała, że komisja pozytywnie zaopiniowała 

omówiony projekt uchwały. 

 

Projekt uchwały odczytał Sekretarz obrad Wojciech Kościński. 

Projekt został poddany pod głosowanie. 

Na ogólną liczbę radnych 15, obecnych było 12 radnych (nieobecni radni: Janusz Guzman, 

Marek Słomiński, Aleksandra Janeczek). 

 

Za podjęciem Uchwały głosowało 12 radnych, brak głosów przeciwnych i wstrzymujących 

się. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Miejska w Nowem jednomyślnie 

podjęła Uchwałę Nr LV/342/23 z dnia 22 lutego 2023 r. w sprawie wyrażenia woli 

zawarcia porozumienia z Gminą Gniew w zakresie powierzenia Gminie Gniew 

organizacji publicznego transportu zbiorowego. 

 

Raport z elektronicznego głosowania znajduje się w załączniku do protokołu. 

 

2) Projekt uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XLI/264/2022 Rady Miejskiej w Nowem z dnia 

2 lutego 2022 r. w sprawie ustalenia cen i opłat za usługi przewozu oraz sposobu ustalania 

wysokości opłat dodatkowych z tytułu przewozu osób, zabranych ze sobą do przewozu rzeczy 

i zwierząt oraz wysokości opłaty manipulacyjnej w publicznym transporcie zbiorowym, 

których organizatorem jest Gmina Nowe 

 

Projekt uchwały omówił Inspektor ds. obronnych i zarządzania kryzysowego Jarosław 

Chabowski, który poinformował, że uchwała zmieniająca uchwałę nr XLI/264/2022 Rady 

Miejskiej w Nowem z dnia 2 lutego 2022 roku w sprawie ustalenia cen i opłat za usługi 

przewozu oraz sposobu ustalenia wysokości opłat dodatkowych z tytułu przewozu osób 

zabranych ze sobą do przewozu rzeczy i zwierząt oraz wysokości opłaty manipulacyjnej  

w publicznym transporcie zbiorowym, którego organizatorem jest Gmina Nowe wynika  

z faktu, iż od 1 stycznia 2023 roku Gmina Nowe, jako organizator publicznego transportu 

zbiorowego, realizuje przewozy na 11 liniach komunikacyjnych o charakterze użyteczności 

publicznej. W związku z powyższym, należało ustalić maksymalne ceny za usługi 

przewozowe w publicznym transporcie zbiorowym na liniach komunikacyjnych Krusze - 

Osiek - Warlubie, Lipinki - Warlubie - Płochocinek, Warlubie - Bzowo - Warlubie, Warlubie 

- Buśnia - Warlubie, Lipinki - Warlubie - Wielki Komorsk, zgodnie z załącznikiem do 

niniejszej uchwały.  

 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Małgorzata Murawska otworzyła dyskusję. 

Brak pytań i głosów indywidualnych ze strony radnych. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Małgorzata Murawska zamknęła dyskusję. 

 

Opina  komisji: 

Przewodnicząca Komisji Polityki Gospodarczej, Finansów, Ochrony Środowiska  

i Rolnictwa Danuta Zielińska poinformowała, że komisja pozytywnie zaopiniowała 

omówiony projekt uchwały. 

 

Projekt uchwały odczytał Sekretarz obrad Wojciech Kościński. 
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Projekt został poddany pod głosowanie. 

Na ogólną liczbę radnych 15, obecnych było 12 radnych (nieobecni radni: Janusz Guzman, 

Marek Słomiński, Aleksandra Janeczek). 

 

Za podjęciem Uchwały głosowało 12 radnych, brak głosów przeciwnych i wstrzymujących 

się. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Miejska w Nowem jednomyślnie 

podjęła Uchwałę Nr LV/343/23 z dnia 22 lutego 2023 r. zmieniającą Uchwałę  

Nr XLI/264/2022 Rady Miejskiej w Nowem z dnia 2 lutego 2022 r. w sprawie ustalenia 

cen i opłat za usługi przewozu oraz sposobu ustalania wysokości opłat dodatkowych 

z tytułu przewozu osób, zabranych ze sobą do przewozu rzeczy i zwierząt oraz 

wysokości opłaty manipulacyjnej w publicznym transporcie zbiorowym, których 

organizatorem jest Gmina Nowe. 

 

Raport z elektronicznego głosowania znajduje się w załączniku do protokołu. 

 

3) Projekt uchwały w sprawie wyrażenie zgody na zamianę nieruchomości 

 

Projekt omówił Kierownik Referatu Inwestycji, Gospodarki Komunalnej i Ochrony 

Środowiska Ariel Gutowski. 
Uchwała dotyczy działki gruntu nr 1035/1, położonej w Nowem (działka ta stanowi własność 

osoby fizycznej) oraz lokalu mieszkalnego nr 1 w budynku przy ulicy Owocowej 6, który 

stanowi własność Gminy Nowe. 

W związku z problemami z dojazdem z działek gruntów położonych w drugiej i kolejnych 

liniach zabudowy ulicy Nowy Świat do drogi publicznej, Burmistrz Nowego postanowił 

podjąć rozmowy z właścicielem nieruchomości prywatnej na temat pozyskania praw do 

działki gruntu nr 1035/1. Pozyskanie tej działki przez Gminę Nowe zapewni dostęp 

nieruchomości do drogi publicznej. Działka gruntu nr 1035/1 o powierzchni 2171 m² posiada 

kształt zbliżony do wydłużonego prostokąta o wymiarach boków około 12 na 190 m. Działka 

ta zabudowana jest budynkiem mieszkalnym, który z uwagi na zły stan techniczny należy 

przeznaczyć do rozbiórki. Działka w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego 

przeznaczona jest pod zabudowę mieszkaniową. Właściciel działki nie był zainteresowany jej 

podziałem i sprzedażą tylko części. W toku prowadzonych rozmów właściciel działki 

oświadczył, że z uwagi na swoją sytuację mieszkaniową i materialną zainteresowany jest 

zamianą posiadanej nieruchomości na lokal mieszkalny. Gmina Nowe dokonała przeglądu 

swojego zasobu mieszkaniowego i zaproponowała do zamiany lokal nr 1 w budynku przy 

ulicy Owocowej 6 w Nowem. Po przeprowadzonych oględzinach lokalu właściciel działki 

przystał na zamianę. Lokal mieszkalny nr 1 o powierzchni 31 m² przy ulicy Owocowej 6 

składa się z kuchni, łazienki, 1 pokoju. Do lokalu przynależy również piwnica oraz udział  

w nieruchomości wspólnej. Standard wykończenia lokalu jest niski, wymaga on kapitalnego 

remontu. Art. 15 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 roku o gospodarce nieruchomościami 

stanowi, że nieruchomości stanowiące własność Skarbu Państwa oraz własność jednostki 

samorządu terytorialnego mogą być przedmiotem zamiany na nieruchomości stanowiącej 

własność osób fizycznych lub osób prawnych. W przypadku nierównej wartości 

zamienianych nieruchomości stosuje się dopłatę, której wysokość jest równa różnicy wartości 

zamienianych nieruchomości. Art. 37 ust. 2 pkt 4 przywoływanej ustawy stanowi z kolei, że 

nieruchomość jest zbywana w drodze bezprzetargowej, jeżeli zbycie następuje w drodze 

zamiany lub darowizny. Prosi się Wysoką Radę o podjęcie decyzji w sprawie wyrażenia 

zgody na zamianę nieruchomości. 
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Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Małgorzata Murawska otworzyła dyskusję. 

Brak pytań i głosów indywidualnych ze strony radnych. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Małgorzata Murawska zamknęła dyskusję. 

 

Opinia komisji: 

Przewodnicząca Komisji Polityki Gospodarczej, Finansów, Ochrony Środowiska  

i Rolnictwa Danuta Zielińska poinformowała, że komisja pozytywnie zaopiniowała 

omówiony projekt uchwały. 

 

Projekt uchwały odczytał Sekretarz obrad Wojciech Kościński. 

Projekt został poddany pod głosowanie. 

Na ogólną liczbę radnych 15, obecnych było 12 radnych (nieobecni radni: Janusz Guzman, 

Marek Słomiński, Aleksandra Janeczek). 

 

Za podjęciem Uchwały głosowało 12 radnych, brak głosów przeciwnych i wstrzymujących 

się. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Miejska w Nowem jednomyślnie 

podjęła Uchwałę Nr LV/344/23 z dnia 22 lutego 2023 r. w sprawie wyrażenie zgody na 

zamianę nieruchomości. 

Raport z elektronicznego głosowania znajduje się w załączniku do protokołu. 

 

4) Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do korzystania z pomocy społecznej przez osoby objęte rządowym 

programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023 

 

Projekt omówiła Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Arleta 

Maliszewska, która poinformowała, że od 1 stycznia 2019 roku weszła w życie Uchwała 

Rady Ministrów w sprawie ustanowienia wieloletniego rządowego programu "Posiłek  

w szkole i w domu na lata 2019-2023" i uchwała ta dawała możliwość udzielania wsparcia 

finansowego gminom na pomoc w formie posiłku (czyli tych obiadów, które wydajemy  

w jadłodajni, bądź opłacamy obiady dzieciom w szkole), świadczenia pieniężnego, czyli 

zasiłku celowego na zakup posiłku, bądź też żywności i produktów żywnościowych 

przeznaczonych dla osób lub rodzin, w przypadku, gdy dochód tych osób nie przekraczał 

150% kryterium ustawowego zawartego w art. ósmym ustawy o pomocy społecznej. 

28 grudnia 2022 roku Rada Ministrów podjęła uchwałę, która zmieniała tę uchwałę w części 

dotyczącej tego kryterium. Podwyższyła je do 200%. Jeżeli przyjmiemy tą uchwałę, to po 

pierwsze, będziemy mogli udzielać wsparcia osobom i rodzinom, których dochód nie 

przekracza 200% kryterium. Równocześnie będziemy mogli występować o dofinansowanie 

do tego całego programu do wysokości 80% całkowitych kosztów. W praktyce oznacza to, że 

osoby samotne, które będą się kwalifikowały do tej formy pomocy, to osoby, których dochód 

netto nie przekracza 1552 zł. Natomiast w przypadku rodzin, dochód na osobę nie będzie 

przekraczał 1200 zł. Te wszystkie osoby, których dochód będzie niższy, będą kwalifikowały 

się do tych form pomocy.  

 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Małgorzata Murawska otworzyła dyskusję. 

Brak pytań i głosów indywidualnych ze strony radnych. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Małgorzata Murawska zamknęła dyskusję. 
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Opinie komisji: 

Przewodnicząca Komisji Polityki Gospodarczej, Finansów, Ochrony Środowiska  

i Rolnictwa Danuta Zielińska poinformowała, że komisja pozytywnie zaopiniowała 

omówiony projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Sławomir Jopek poinformował, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała omówiony projekt uchwały. 

 

 

Projekt uchwały odczytał Sekretarz obrad Wojciech Kościński. 

Projekt został poddany pod głosowanie. 

Na ogólną liczbę radnych 15, obecnych było 12 radnych (nieobecni radni: Janusz Guzman, 

Marek Słomiński, Aleksandra Janeczek). 

 

Za podjęciem Uchwały głosowało 12 radnych, brak głosów przeciwnych i wstrzymujących 

się. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Miejska w Nowem jednomyślnie 

podjęła Uchwałę Nr LV/345/23 z dnia 22 lutego 2023 r. zmieniającą uchwałę w sprawie 

podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do korzystania z pomocy 

społecznej przez osoby objęte rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na 

lata 2019-2023. 

 

Raport z elektronicznego głosowania znajduje się w załączniku do protokołu. 

 

5) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu Osłonowego „Opaska dla Seniora Gminy 

Nowe” 

Projekt omówiła Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Arleta 

Maliszewska: 
W 2022 roku po raz pierwszy przystąpiliśmy do programu "Korpus Wsparcia Seniorów",  

w ramach którego w ubiegłym roku zakupiliśmy 30 opasek. Z tych 30 opasek w ciągu całego 

okresu realizacji skorzystały 33 osoby i oprócz tego, że zakupiliśmy te opaski, opłacaliśmy 

również abonament od 1 maja do końca roku. W 2022 r. koszt zakupu opasek wyniósł niecałe 

28 000, natomiast roczny abonament od maja do grudnia dla tych dla tych 30 opasek, to 

wydatek 7200 zł. Ponieważ ten program cieszył się dużym zainteresowaniem, chcielibyśmy 

kontynuować go w tym roku i chcielibyśmy jeszcze dodatkowo w tym roku zakupić 20 

opasek. W zeszłym roku ten program był w 100% finansowany ze środków zewnętrznych.  

W tym roku wymagany jest dwudziestoprocentowy wkład własny, natomiast 80% również 

otrzymujemy dofinansowania, czyli chcielibyśmy, żebyśmy opłacali abonament dla tych 50 

(czyli 30 z zeszłego roku, 20 nowych zakupionych opasek) oraz, żebyśmy zakupili 20 nowych 

opasek. Jeżeli chodzi o rok ubiegły, to łącznie w okresie trwania programu wykonano 95 

zgłoszeń do telecentrum i z tego 11 zakończyło się wezwaniem służb ratunkowych. Osoby, 

które to mają, naprawdę sobie chwalą, czują się pewniej. Okazuje się, tak na początku 

myśleliśmy, że to bardziej będzie przeznaczone dla osób, które nie opuszczają mieszkania,  

w tej chwili bardzo chętnie osoby samotne, które gdzieś tam wychodzą bardzo są chętne, żeby 

z tej formy wsparcia skorzystać. Korzystają również te osoby, które mieszkają gdzieś 

samotnie w odległych, oddalonych miejscach. Do południa mają opiekunki, a np. faktycznie 

całodobowo, czyli również przez okres weekendu, kiedy nie mają zapewnionej tej opieki ze 

strony opiekunki, mają tę opaskę. W tym roku wkład własny wyniósłby nas te 20%, liczymy, 
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że to będzie kwota rzędu 6-10 tys. zł. Uważam, że warto tę formę pomocy tutaj przyjąć na ten 

rok. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Małgorzata Murawska otworzyła dyskusję. 

Brak pytań i głosów indywidualnych ze strony radnych. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Małgorzata Murawska zamknęła dyskusję. 

 

Opinie komisji: 

Przewodnicząca Komisji Polityki Gospodarczej, Finansów, Ochrony Środowiska  

i Rolnictwa Danuta Zielińska poinformowała, że komisja pozytywnie zaopiniowała 

omówiony projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Sławomir Jopek poinformował, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała omówiony projekt uchwały. 

 

Projekt uchwały odczytał Sekretarz obrad Wojciech Kościński. 

Projekt został poddany pod głosowanie. 

Na ogólną liczbę radnych 15, obecnych było 12 radnych (nieobecni radni: Janusz Guzman, 

Marek Słomiński, Aleksandra Janeczek). 

 

Za podjęciem Uchwały głosowało 12 radnych, brak głosów przeciwnych i wstrzymujących 

się. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Miejska w Nowem jednomyślnie 

podjęła Uchwałę Nr LV/346/23 z dnia 22 lutego 2023 r. w sprawie przyjęcia Programu 

Osłonowego „Opaska dla Seniora Gminy Nowe”. 

  

Raport z elektronicznego głosowania znajduje się w załączniku do protokołu. 

 

6) Projekt uchwały w sprawie zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2023-2026 

 

Projekt omówiła Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Arleta 

Maliszewska. 
Na wstępie wniosła o autopoprawkę, ponieważ od momentu, kiedy oddała materiał do biura 

Rady do dnia dzisiejszego, ukazały się teksty jednolite obydwu ustaw, czyli ustawy  

o wychowaniu w trzeźwości i o przeciwdziałaniu narkomanii. Oba teksty ukazały się w 2013 

roku. Jeżeli chodzi o samą zmianę dotyczącą tej uchwały, to w pkt. 7 w tabeli piątej, która 

przedstawia preliminarz wydatków na realizację Gminnego Programu Profilaktyki,  

w tytule drugiej kolumny popełniono błąd, ponieważ podano złe lata, a więc tytuł tej kolumny 

powinien brzmieć "Zadania zawarte w Gminnym Programie Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2023-2026”. Natomiast 

tytuł trzeciej kolumny, zdaniem pełnomocnika, który zwrócił na to uwagę, powinien być 

zmieniony, bo niejednoznacznie z zapisu wynikało czy kwoty, które są tam zawarte dotyczą 

okresu całego trwania czteroletniego projektu, czy danego roku. W związku z tym tytuł tej 

kolumny również został uściślony i brzmi "Wysokość wydatków w roku budżetowym". 

Natomiast kwoty i zadania się nie zmieniły. To są wszystkie zmiany. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Małgorzata Murawska otworzyła dyskusję. 

Brak pytań i głosów indywidualnych ze strony radnych. 
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Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Małgorzata Murawska zamknęła dyskusję. 

 

Opinie komisji: 

Przewodnicząca Komisji Polityki Gospodarczej, Finansów, Ochrony Środowiska  

i Rolnictwa Danuta Zielińska poinformowała, że komisja pozytywnie zaopiniowała 

omówiony projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Sławomir Jopek poinformował, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała omówiony projekt uchwały. 

 

Projekt uchwały odczytał Sekretarz obrad Wojciech Kościński. 

Projekt został poddany pod głosowanie. 

Na ogólną liczbę radnych 15, obecnych było 12 radnych (nieobecni radni: Janusz Guzman, 

Marek Słomiński, Aleksandra Janeczek). 

 

Za podjęciem Uchwały głosowało 12 radnych, brak głosów przeciwnych i wstrzymujących 

się. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Miejska w Nowem jednomyślnie 

podjęła Uchwałę Nr LV/347/23 z dnia 22 lutego 2023 r. w sprawie zmiany Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2023-2026. 

Raport z elektronicznego głosowania znajduje się w załączniku do protokołu. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady ogłosiła przerwę w obradach trwającą od godz. 1412 do godz. 

1426. 

Podczas przerwy w obradach o godz. 1412 sesję opuścił radny Sławomir Grzemski. Od tego 

momentu w sesji uczestniczyło 11 radnych. 

 

Po wznowieniu obrad kontynuowano realizację pkt. 5 obrad. 

 

 

7) Projekt uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Nowe 

 

Projekt omówił Inspektor ds. gospodarki odpadami i gospodarki mieszkaniowej Rafał 

Ścisłowski. 

Poinformował, że jak zwykle o tej porze przychodzi nam wszystkim zmierzyć się z tematyką 

śmieciową, która rodzi wiele emocji, wiele dyskusji i zawsze obrady podczas komisji są 

burzliwe. Ma nadzieję, że wszelkie wątpliwości i pytania zostały już podczas tych prac  

w komisjach rozwiane, niemniej jednak chciałby tutaj chociaż nakreślić też te 4 uchwały, nad 

którymi Państwo radni będą głosować. Na wstępie prosiłby o uzupełnienie w podstawie 

prawnej projektu uchwały numeru i daty opinii Państwowego Inspektora Sanitarnego, bo na 

etapie, gdy radni otrzymali materiały na sesję, czekaliśmy jeszcze na tę opinię, dotarła do nas 

10 lutego. Także prosi po słowach "wyrażonej w postanowieniu dopisać z dnia 10 lutego 2023 

roku znak NHŚ9011.3.3.2023." Nadmienił, że opinia ta jest opinią pozytywną. Co do samego 

regulaminu utrzymania czystości i porządku, jest on praktycznie taki sam jak regulamin, który 

obecnie funkcjonuje. Zmiany podyktowane są zmianami w ustawie prawo wodne  

i praktycznie zmienił się tylko § 18, który wprowadził dodatkowo sposób pozbywania się 

osadów z przydomowych oczyszczalni ścieków.  
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Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Małgorzata Murawska otworzyła dyskusję. 

Brak pytań i głosów indywidualnych ze strony radnych. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Małgorzata Murawska zamknęła dyskusję. 

 

Opinie komisji: 

Przewodnicząca Komisji Polityki Gospodarczej, Finansów, Ochrony Środowiska  

i Rolnictwa Danuta Zielińska poinformowała, że komisja pozytywnie zaopiniowała 

omówiony projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Sławomir Jopek poinformował, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała omówiony projekt uchwały. 

 

Projekt uchwały odczytał Sekretarz obrad Wojciech Kościński. 

Projekt został poddany pod głosowanie. 

Na ogólną liczbę radnych 15, obecnych było 11 radnych (nieobecni radni: Sławomir 

Grzemski, Janusz Guzman, Marek Słomiński, Aleksandra Janeczek). 

 

Za podjęciem Uchwały głosowało 11 radnych, brak głosów przeciwnych i wstrzymujących 

się. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Miejska w Nowem jednomyślnie 

podjęła Uchwałę Nr LV/348/23 z dnia 22 lutego 2023 r. w sprawie regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Nowe. 

 

Raport z elektronicznego głosowania znajduje się w załączniku do protokołu. 

 

8) Projekt uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 

nieruchomości, którzy nie są zobowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi na rzecz gminy, za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz 

opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych 

Projekt omówił Inspektor ds. gospodarki odpadami i gospodarki mieszkaniowej Rafał 

Ścisłowski. 

Poinformował, że uchwała ta dotyczy osób, przedsiębiorstw, głównie są to działalności 

gospodarcze, które nie są objęte naszym ogólnym systemem zbiórki odpadów od 

mieszkańców. Zmiana tej uchwały jest konsekwencją zmiany, którą przed chwilą mieliśmy  

w regulaminie. W poprzednim kształcie ta uchwała nie zawierała opłaty za odbiór  

i unieszkodliwienie osadów ściekowych. Także tutaj trzeba było to dodać.  

Wysokość stawek za odbiór odpadów komunalnych tych stałych, jak i odbiór ścieków ze 

zbiorników bezodpływowych, czyli tych potocznie zwanych szambami, również zostały 

podniesione z uwagi na to, co w obecnej sytuacji mamy na rynku - inflację i koszty obsługi 

systemu. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Małgorzata Murawska otworzyła dyskusję. 

Brak pytań i głosów indywidualnych ze strony radnych. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Małgorzata Murawska zamknęła dyskusję. 
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Opinie komisji: 

Przewodnicząca Komisji Polityki Gospodarczej, Finansów, Ochrony Środowiska  

i Rolnictwa Danuta Zielińska poinformowała, że komisja pozytywnie zaopiniowała 

omówiony projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Sławomir Jopek poinformował, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała omówiony projekt uchwały. 

 

Projekt uchwały odczytał Sekretarz obrad Wojciech Kościński. 

Projekt został poddany pod głosowanie. 

Na ogólną liczbę radnych 15, obecnych było 11 radnych (nieobecni radni: Sławomir 

Grzemski, Janusz Guzman, Marek Słomiński, Aleksandra Janeczek). 

 

Za podjęciem Uchwały głosowało 11 radnych, brak głosów przeciwnych i wstrzymujących 

się. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Miejska w Nowem jednomyślnie 

podjęła Uchwałę Nr LV/349/23 z dnia 22 lutego 2023 r. w sprawie określenia górnych 

stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy nie są zobowiązani do 

ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz gminy, za usługi 

w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników 

bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. 

 

Raport z elektronicznego głosowania znajduje się w załączniku do protokołu. 

 

9) Projekt uchwały w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi od właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy oraz 

ustalenia stawki tej opłaty 

 

Projekt omówił Inspektor ds. gospodarki odpadami i gospodarki mieszkaniowej Rafał 

Ścisłowski. 

Poinformował, że po przeanalizowaniu kosztów systemu, ilości odpadów, jakie zbieramy co 

roku, również po zastanowieniu się nad wskazówkami, sugestiami Państwa radnych 

proponujemy, aby metoda naliczania opłaty pozostała w formie niezmiennej. To znaczy, aby 

opłata była naliczana od mieszkańca i proponujemy wysokość tej opłaty na poziomie 34 zł, 

jeżeli odpady są segregowane. Uchwała również przewiduje kwotę opłaty sankcyjnej  

w momencie, jeżeli odpady na nieruchomości będą zbierane w sposób nieselektywny                     

i zostanie to wykazane. Mamy również w uchwale zniżkę dla osób, które będą kompostowały 

odpady biodegradowalne na terenie własnych gospodarstw, na terenie domków 

jednorodzinnych. Będzie to zniżka 1 zł od osoby. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Małgorzata Murawska otworzyła dyskusję. 

Brak pytań i głosów indywidualnych ze strony radnych. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Małgorzata Murawska zamknęła dyskusję. 

 

Opinie komisji: 

Przewodnicząca Komisji Polityki Gospodarczej, Finansów, Ochrony Środowiska  

i Rolnictwa Danuta Zielińska poinformowała, że komisja pozytywnie zaopiniowała 

omówiony projekt uchwały. 
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Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Sławomir Jopek poinformował, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała omówiony projekt uchwały. 

 

Projekt uchwały odczytał Sekretarz obrad Wojciech Kościński. 

Projekt został poddany pod głosowanie. 

Na ogólną liczbę radnych 15, obecnych było 11 radnych (nieobecni radni: Sławomir 

Grzemski, Janusz Guzman, Marek Słomiński, Aleksandra Janeczek). 

 

Za podjęciem Uchwały głosowało 9 radnych, brak głosów przeciwnych, 2 głosy 

wstrzymujące się (radni Małgorzata Murawska i Henryk Czapliński). 

 

Wiceprzewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Miejska w Nowem podjęła Uchwałę  

Nr LV/350/23 z dnia 22 lutego 2023 r. w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi od właścicieli nieruchomości, na których 

zamieszkują mieszkańcy oraz ustalenia stawki tej opłaty. 

 

Raport z elektronicznego głosowania znajduje się w załączniku do protokołu. 

 

10) Projekt uchwały w sprawie ustalenia ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi dla nieruchomości, na których znajdują się domki letniskowe lub 

innych nieruchomości wykorzystywanych na cele rekreacyjno-wypoczynkowe, położonych 

na terenie Gminy Nowe 

 

Projekt omówił Inspektor ds. gospodarki odpadami i gospodarki mieszkaniowej Rafał 

Ścisłowski. 

Poinformował, że jak dobrze wiadomo, gdy pojawiła się możliwość włączenia do systemu 

gospodarowania odpadami domków letniskowych i nieruchomości, na których podobne 

nieruchomości się znajdują, wspólnie postanowiono o tym, aby tak uczynić. Wówczas opłata 

została ustanowiona w kwocie 180 zł. Jest to opłata ryczałtowa, roczna za odbiór  

i zagospodarowanie wszystkich odpadów, które na tego typu nieruchomościach powstają  

w ciągu roku. W zeszłym roku postanowiono, aby ta opłata została na takim samym 

poziomie, nie było żadnych regulacji w tej kwestii. Natomiast w obecnej sytuacji, wobec 

inflacji, wobec kosztów jakie mamy na rynku proponujemy, aby tę opłatę podnieść do 

wysokości 200 zł. Uchwała również reguluje wysokość opłaty, jeżeli te odpady będą zbierane 

w sposób niesegregowany, jest to kwota 400 zł. 

 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Małgorzata Murawska otworzyła dyskusję. 

Brak pytań i głosów indywidualnych ze strony radnych. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Małgorzata Murawska zamknęła dyskusję. 

 

Opinie komisji: 

Przewodnicząca Komisji Polityki Gospodarczej, Finansów, Ochrony Środowiska  

i Rolnictwa Danuta Zielińska poinformowała, że komisja pozytywnie zaopiniowała 

omówiony projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Sławomir Jopek poinformował, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała omówiony projekt uchwały. 

 

Projekt uchwały odczytał Sekretarz obrad Wojciech Kościński. 



21 
 

Projekt został poddany pod głosowanie. 

Na ogólną liczbę radnych 15, obecnych było 11 radnych (nieobecni radni: Sławomir 

Grzemski, Janusz Guzman, Marek Słomiński, Aleksandra Janeczek). 

 

Za podjęciem Uchwały głosowało 10 radnych, brak głosów przeciwnych, 1 głos 

wstrzymujący się (radna Małgorzata Murawska). 

 

Wiceprzewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Miejska w Nowem podjęła Uchwałę  

Nr LV/351/23 z dnia 22 lutego 2023 r. w sprawie ustalenia ryczałtowej stawki opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi dla nieruchomości, na których znajdują się 

domki letniskowe lub innych nieruchomości wykorzystywanych na cele rekreacyjno-

wypoczynkowe, położonych na terenie Gminy Nowe. 

 

Raport z elektronicznego głosowania znajduje się w załączniku do protokołu. 

 

11) Projekt uchwały zmieniającej budżet Gminy Nowe na rok 2023. 

Projekt uchwały przedstawił Skarbnik Gminy Jerzy Wotkowski, który poinformował, że 

zmiana w budżecie proponowana w tej uchwale dotyczy zmiany wysokości planowanych 

dochodów, które ulegają zmniejszeniu o kwotę 1 650 000 zł oraz zmiany wysokości 

planowanych wydatków, które zmniejszają się o kwotę 191 000 zł. Oznacza to, że zmienia się 

również wynik budżetu. Mamy przyrost deficytu o kwotę 1 459 000 zł. Deficyt budżetowy 

musi znaleźć swoje źródło finansowania, a tym źródłem finansowania jest przyrost 

przychodów w jednej pozycji. Są to środki, które gmina otrzymała w roku 2022 i ich w pełni 

wtedy nie wykorzystała - to środki otrzymane na realizację projektów unijnych. I tak w planie 

dochodów w rozdziale Rolnictwo i łowiectwo zmniejszamy kwotę dochodów w paragrafie 

majątkowym o kwotę 1 086 000 zł. Jest to związane z tym, że Gmina otrzymała grant                     

z Rządowego Funduszu Polski Ład na budowę wodociągu Nowe - Bochlin. Okazało się, że             

w postępowaniu przetargowym osiągnęliśmy cenę znacznie niższą niż przewidywała 

promesa, stąd ta korekta. Jest ona znacząca, bo aż z kwoty 2 000 058 zł spada do kwoty 

972 000 zł. Jest to rezultat wyjątkowo korzystnego postępowania przetargowego. W tym 

postępowaniu przetargowym mieliśmy 7 ofert, co znaczy, że w tym segmencie rynku jak 

gdyby jest zapotrzebowanie na pracę. Następnie w dziale Pomoc społeczna - zmniejszenie 

dochodów o kwotę 1 590 400 zł. Gmina pod koniec roku otrzymała grant na realizację 

projektu pod nazwą "Opracowanie i pilotażowe wdrożenie mechanizmów i planów 

deinstytucjonalizacji usług społecznych" i było to w planie roku 2022. Całą kwotę 

otrzymaliśmy, a w roku 2022 wykorzystaliśmy 156 600 zł. Pozostała kwota 1 000 433 zł, 

która będzie finansowała wydatki roku 2023, ale nie będzie miała już charakteru dochodu, 

lecz przychodu, ponieważ są to środki, które były dochodem w roku 2022, a teraz zmieniają 

tylko charakter nazwy na przychody. Następnie w dziale Pozostałe zadania w zakresie 

polityki społecznej - przyrost dochodów z dwóch tytułów. Po pierwsze, otrzymaliśmy kwotę    

6 120 zł na wypłatę dodatku węglowego. Było to zadanie przede wszystkim w roku 2022,               

a w tej chwili są to kwoty już szczątkowe związane z tym, że są odwołania. Dotyczy to osób, 

które nie miały prawa do dodatku węglowego, a po licznej zmianie przepisów nabyły te 

prawa. Ważna kwota 1 000 020 zł - otrzymaliśmy te środki na wypłatę rekompensat dla 

przedsiębiorstw energetycznych na cały pierwszy kwartał. Jest to kontynuacja zadania 

realizowanego w czwartym kwartale roku 2022. Łącznie dochody spadają o kwotę ponad 

1 000 650 zł. Po stronie wydatkowej w rozdziale Rolnictwo i łowiectwo mamy zmniejszenie 

planów wydatków finansowane Rządowym Funduszem Polski Ład na budowę wodociągu 

Nowe - Bochlin dokładnie o taką kwotę, o jaką jest niższa promesa. Na tą inwestycję, którą 
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finansujemy środkami własnymi, mieliśmy zagwarantowaną kwotę 42 000 zł. Dokładamy 

jeszcze kwotę 12 333 zł.  Dotyczy to zadań, które nie są objęte promesą, a w szczególności na 

prace inspektora nadzoru. Odnośnie dodatkowych 12 000 zł, czerpiemy na to zadanie środki   

z rezerwy celowej na zadania inwestycyjne. W ten sposób zmniejszamy ją o kwotę nieco 

ponad 12 000 zł. W rozdziale Pomoc społeczna skorygowano wydatki na „Opracowanie                   

i pilotażowe wdrożenie mechanizmów i planów deinstytucjonalizacji usług społecznych”.             

W budżecie na rok 2023 mieliśmy całą kwotę przeznaczoną na to zadanie, ale w roku 2022 

wydaliśmy 156 000 zł, więc te wydatki o tą kwotę zmniejszamy. W dziale 853 Pozostałe 

zadania w zakresie polityki społecznej, w poszczególnych paragrafach mamy liczne korekty           

i często przy tym paragrafie są połączone opisy wynikające z realizacji kilku zadań. W sumie 

związane jest to z rozdysponowaniem dochodów, czyli przyrost w związku z dodatkiem 

węglowym na kwotę 6120 zł, przyrost związany z przyrostem rekompensaty dla 

przedsiębiorstw energetycznych o kwotę 1 000 020 zł oraz przyrost wydatków na program 

Cyfrowa edukacja, której źródłem finansowania również będą przychody wynikające                    

z niewykorzystanych środków w roku 2022. Generalnie, wydatki spadają o kwotę 191 000 zł. 

Mamy kolejną tabelkę, która w szczegółowy sposób przedstawia źródło finansowania 

deficytu budżetu i jakie zmiany w tym zakresie zaszły. Wynika z niej, że deficyt budżetowy 

wzrósł, a źródłem finansowania tego deficytu są przychody w § 906, czyli niewykorzystane 

środki z roku poprzedniego związane z realizacją projektów unijnych. W ten sposób nam się 

wszystko bilansuje. W objaśnieniach jest jeszcze pkt 4. Nie ma on charakteru istotnej zmiany 

budżetu. Związany jest z tym, że w załączniku inwestycyjnym Skarbnik popełnił błąd                  

i w dziale 750 -23 w uchwale budżetowej prawidłowo zawarto kwotę, jaką chcieliśmy, tylko 

źle wskazano zadanie. Wskazano zadanie Cyfrowa gmina - zakup skanera, a on jest przy innej 

pozycji, a powinno być modernizacja pomieszczeń w budynku siedziby Urzędu Gminy                  

w Nowem. Nazwa tego zadania jest w tej chwili prawidłowa. Wszystko pozostaje bez zmian. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Małgorzata Murawska otworzyła dyskusję. 

Brak pytań i głosów indywidualnych ze strony radnych. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Małgorzata Murawska zamknęła dyskusję. 

 

Opinia komisji: 

Przewodnicząca Komisji Polityki Gospodarczej, Finansów, Ochrony Środowiska  

i Rolnictwa Danuta Zielińska poinformowała, że komisja pozytywnie zaopiniowała 

omówiony projekt uchwały. 

 

Projekt uchwały odczytał Sekretarz obrad Wojciech Kościński. 

Projekt został poddany pod głosowanie. 

Na ogólną liczbę radnych 15, obecnych było 11 radnych (nieobecni radni: Sławomir 

Grzemski, Janusz Guzman, Marek Słomiński, Aleksandra Janeczek). 

 

Za podjęciem Uchwały głosowało 11 radnych, brak głosów przeciwnych i wstrzymujących 

się. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Miejska w Nowem jednomyślnie 

podjęła Uchwałę Nr LV/352/23 z dnia 22 lutego 2023 r. zmieniającą budżet Gminy Nowe 

na rok 2023. 

 

Raport z elektronicznego głosowania znajduje się w załączniku do protokołu. 
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12) Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowe na 

lata 2023-2039 

Projekt uchwały przedstawił Skarbnik Gminy Jerzy Wotkowski, który poinformował, że 

jako iż przyjętą uchwałą zmieniającą budżet, zmieniliśmy bardzo istotne parametry dotyczące 

Wieloletniej Prognozy Finansowej, to znaczy wynik budżetu jak i źródła finansowania, czyli 

przychody, występuje również konieczność zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej. Jest to 

pierwsza zmiana w tym roku, więc obejmuje wszystkie zmiany w budżecie, jakie zaszły 

pomiędzy 1 stycznia, a dniem dzisiejszym. W uzasadnieniu wszystkie pozycje związane                  

z dochodami, wydatkami zostały szczegółowo omówione. Również to, co dotyczy 

podstawowych relacji budżetowych związanych z finansowaniem deficytu budżetu. 

Najistotniejsze jest to, że wszystkie wskaźniki wynikające z art. 243 ustawy o finansach 

publicznych, czyli te, które mówią o kondycji finansowej gminy, nie uległy zmianie. WPF 

nadal spełnia swoje zadania. Gmina jest zdolna do finansowania swoich zobowiązań 

dłużnych. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Małgorzata Murawska otworzyła dyskusję. 

Brak pytań i głosów indywidualnych ze strony radnych. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Małgorzata Murawska zamknęła dyskusję. 

 

Opinia komisji: 

Przewodnicząca Komisji Polityki Gospodarczej, Finansów, Ochrony Środowiska  

i Rolnictwa Danuta Zielińska poinformowała, że komisja pozytywnie zaopiniowała 

omówiony projekt uchwały. 

 

Projekt uchwały odczytał Sekretarz obrad Wojciech Kościński. 

Projekt został poddany pod głosowanie. 

Na ogólną liczbę radnych 15, obecnych było 11 radnych (nieobecni radni: Sławomir 

Grzemski, Janusz Guzman, Marek Słomiński, Aleksandra Janeczek). 

 

Za podjęciem Uchwały głosowało 11 radnych, brak głosów przeciwnych i wstrzymujących 

się. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Miejska w Nowem jednomyślnie 

podjęła Uchwałę Nr LV/353/23 z dnia 22 lutego 2023 r. w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Nowe na lata 2023-2039. 

 

Raport z elektronicznego głosowania znajduje się w załączniku do protokołu. 

13) Projekt uchwały w sprawie ustalenia diet radnych 

Projekt uchwały przedstawił Skarbnik Gminy Jerzy Wotkowski, który poinformował, że 

zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym, Rada Miejska ustala zasady wypłaty diet radnych. 

Zgodnie z ustawą, wysokość diety radnych w gminach do 15 000 mieszkańców może 

maksymalnie wynosić 2147 zł miesięcznie. Zmiana spowodowana jest tym, że w ostatnim 

okresie ukazało się szereg rozstrzygnięć sądów administracyjnych, które interpretują, regulują 

problematykę diet radnych. Konieczność zmiany niektórych zapisów uchwały wynika                      

z następujących przesłanek: po pierwsze, uznania przedmiotowej uchwały za akt prawa 

miejscowego i tym samym konieczność jej publikacji w Dzienniku Urzędowym 
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Województwa Kujawsko - Pomorskiego. Po drugie, wyraźnego wskazania 

rekompensacyjnego charakteru diety, to znaczy, że dieta ma służyć do wyrównania 

wydatków, czyli kosztów poniesionych w związku z wykonywaniem funkcji radnego oraz 

wyrównania utraconych korzyści, jakich radny nie uzyskał w związku z wykonywaniem 

mandatu. Po trzecie, zasady przyznawania diety winny być powiązane z aktywnością lub 

brakiem aktywności radnego w zakresie wykonywania przez niego tej funkcji. Odnośnie pkt. 

1, do tej pory Wojewoda Kujawsko – Pomorski, jak również około połowy innych 

wojewodów uważali, że przedmiotowa uchwała nie jest aktem prawa miejscowego. Mając na 

uwadze ostatnie rozstrzygnięcia sądów, zadaliśmy Wojewodzie pytanie w tym zakresie i po 

tygodniu otrzymaliśmy odpowiedź, że zmienia swoje zdanie i również uważa, że jest to akt 

prawa miejscowego. Odnośnie pkt. 2 i trzeciego można stwierdzić, że sądy nie wykluczają 

możliwości ustalania diety w formie miesięcznej. W takim układzie jednak zasady muszą 

przewidywać możliwość jej pomniejszania, szczególnie w razie absencji radnego na 

posiedzeniach Rady, na posiedzeniach Komisji, jak również w związku z niewykonywaniem 

przez niego swoich innych obowiązków wskazanych w ustawie o samorządzie gminnym. 

Innym powodem niewykonywania swoich obowiązków może być przede wszystkim 

zwolnienie lekarskie, pobyt w szpitalu, długotrwały wyjazd za granicę. Zmianie ulega uznanie 

diety za rekompensacyjny charakter. W związku z tym wszelkiego rodzaju wyłączenia 

związane z tym, że za czas dla przykładu choroby przysługuje dieta są nieprawidłowe, 

ponieważ niezależnie od przyczyny niewykonywania swoich obowiązków radnego, dieta ma 

być pomniejszana. Oznacza to, że wszystkie zasady muszą dotyczyć radnych po równo                

w równym stopniu. Nie mogą być różnicowane w zależności od pełnionych funkcji w Radzie. 

Jedyna różnica ze względu na pełnienie funkcji, to jest podstawowa wyjściowa kwota diety, 

która może być zróżnicowana, zgodnie z ustawą od pełnionej funkcji. Taka zasada u nas 

obowiązuje. To co do tej pory powiedziałem, zostało przez nas tutaj opracowane i mamy jak 

gdyby przekonanie, że spełnia to wszystkie te nowe orzeczenia sądów. Zostało to szeroko 

omówione na posiedzeniu przewodniczących Komisji i pani Przewodniczącej Rady, następnie 

na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady. Nie powinno już to budzić wątpliwości. Skarbnik 

jest przekonany, że w takim brzmieniu uchwała znajdzie akceptację Nadzoru Wojewody. 

W trakcie omawiania projektu uchwały, obrady sesji w godz. 1509-1513 opuściła radna 

Małgorzata Wołoszyn. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Małgorzata Murawska otworzyła dyskusję. 

Brak pytań i głosów indywidualnych ze strony radnych. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Małgorzata Murawska zamknęła dyskusję. 

 

Projekt uchwały odczytał Sekretarz obrad Wojciech Kościński. 

Projekt został poddany pod głosowanie. 

Na ogólną liczbę radnych 15, obecnych było 11 radnych (nieobecni radni: Sławomir 

Grzemski, Janusz Guzman, Marek Słomiński, Aleksandra Janeczek). 

 

Za podjęciem Uchwały głosowało 11 radnych, brak głosów przeciwnych i wstrzymujących 

się. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Miejska w Nowem jednomyślnie 

podjęła Uchwałę Nr LV/354/23 z dnia 22 lutego 2023 r. w sprawie ustalenia diet 

radnych. 
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Raport z elektronicznego głosowania znajduje się w załączniku do protokołu. 

 

14) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej 

 

Wiceprzewodnicząca Rady poinformowała, że na bazie planów pracy poszczególnych komisji 

Rady Miejskiej oraz lat poprzednich powstał projekt planu pracy Rady Miejskiej w Nowem 

na rok 2023. Radni otrzymali go w materiałach na dzisiejszą sesję.  

 

Plan pracy Rady Miejskiej odczytał Sekretarz obrad Wojciech Kościński. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Małgorzata Murawska otworzyła dyskusję. 

Brak pytań i głosów indywidualnych ze strony radnych. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Małgorzata Murawska zamknęła dyskusję. 

 

Projekt uchwały odczytał Sekretarz obrad Wojciech Kościński. 

Projekt został poddany pod głosowanie. 

Na ogólną liczbę radnych 15, obecnych było 11 radnych (nieobecni radni: Sławomir 

Grzemski, Janusz Guzman, Marek Słomiński, Aleksandra Janeczek). 

 

Za podjęciem Uchwały głosowało 11 radnych, brak głosów przeciwnych i wstrzymujących 

się. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Miejska w Nowem jednomyślnie 

podjęła Uchwałę Nr LV/355/23 z dnia 22 lutego 2023 r. w sprawie przyjęcia planu pracy 

Rady Miejskiej. 

 

Raport z elektronicznego głosowania znajduje się w załączniku do protokołu. 

 

 

Ad. 7/ Wolne wnioski, zapytania i informacje. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady poinformowała o sprawach bieżących. 

W miesiącu marcu dyżury pełnić będą następujący radni: 1 marca: Pan Radny Grzegorz 

Derengowski, 8 marca Pan Radny Sławomir Grzemski, 15 marca Pani Radna Aleksandra 

Janeczek, 22 marca Pan Radny Sławomir Jopek. Sesja planowana jest na 29 marca. Z powodu 

dużej ilości zagadnień, również o godzinie trzynastej.  

Wiceprzewodnicząca przypomniała, że jeśli ktoś jeszcze tego nie uczynił, to w księgowości 

mogą państwo odbierać PIT za 2022 rok.  

Ponadto wpłynęło w okresie międzysesyjnym pismo od Marszałka Województwa Kujawsko - 

Pomorskiego, które w części odczytała. Szanowni Państwo, uprzejmie informuję, że                         

w ramach Forum Samorządowego Województwa Kujawsko - Pomorskiego podejmujemy 

inicjatywę mającą na celu poszerzenie grona dotychczasowych uczestników forum o kolejną 

grupę reprezentującą środowisko samorządowe. W związku z tym powołuję Europejski 

Korpus Radnych, będący łącznikiem między samorządem województwa, a środowiskiem 
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lokalnym w zakresie szeroko pojmowanej problematyki rozwoju lokalnego i regionalnego, ze 

szczególnym uwzględnieniem wsparcia tego rozwoju ze strony Unii Europejskiej. Będzie to 

platforma poszerzenia wiedzy, współpracy, wymiany doświadczeń oraz promocji dobrych 

praktyk wśród radnych powiatów oraz miast i gmin naszego województwa w zakresie 

aktywizacji społecznej lokalnej na rzecz budowania partnerstwa oraz poszukiwania, 

poszerzenia form, a także metod działania na rzecz rozwoju wspieranego środkami 

europejskimi. Członkami Europejskiego Korpusu Radnych będą przedstawiciele rad 

powiatów miast i gmin województwa kujawsko - pomorskiego zaangażowani                           

w przedsięwzięcia mające na celu poszerzenie ich wiedzy na temat rozwoju lokalnego oraz 

biorący czynny udział w pracach nad przygotowaniem założeń niezbędnych do 

zaprojektowania oraz realizacji kolejnej perspektywy finansowej Unii Europejskiej po roku 

2027. W odrębnym piśmie przedstawiciel Marszałka Województwa Kujawsko - Pomorskiego, 

pan Andrzej Potoczek poinformuje o dalszych działaniach, w tym proponowanym trybie 

wyłaniania członków korpusu oraz planowanym harmonogramie prac.  

Kolejne pismo tego typu, które wpłynie do biura Rady, zostanie państwu również 

przedstawione. Kolejne pismo, które wpłynęło do Rady, to pismo od Wojewódzkiego 

Konserwatora Zabytków, który przesłał wykaz udzielonych w 2022 roku dotacji na zadania 

konserwatorskie realizowane przy obiektach wpisanych do rejestru zabytków. Na powyższe 

zadania zostały przeznaczone środki finansowe pochodzące z budżetu państwa w części, 

której dysponentem jest Wojewódzki Konserwator Zabytków. Integralną częścią tego pisma 

jest załącznik, w którym wymienione zostały te zabytki. Tym samym pismem z 25 stycznia 

ten załącznik został przekazany do Pana Burmistrza Czesława Wolińskiego. 

Żaden z radnych ani sołtysów nie zabrał głosu. 

Ad. 7/ Zakończenie sesji 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Małgorzata 

Murawska zamknęła LIV sesję Rady Miejskiej w Nowem o godz. 1528. 

 

Protokołowała: 

 

Joanna Szaga-Kląskała 

 

 


